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Abstract (en)
[origin: WO9118656A1] An analytical rotor (10) for separating cellular components from a biological sample includes a plurality of internal chambers
and passages for combining the cell-free sample with one or more reagents and distributing the sample to a plurality of individual test wells (92).
The chambers and passages necessary for separating cellular components from a sample such as whole blood include a measuring chamber
(40), an overflow chamber (44), a separation chamber (60), and a reagent chamber (80). The measuring chamber (40) and overflow chamber (44)
have capillary dimensions so that an initial volume of whole blood partitions therebetween, with the measuring chamber filling first to provide a
preselected volume. The separation chamber (60) is located radially outward from both the measuring chamber (40) and the reagent chamber (80)
so that spinning of the rotor causes both the reagent and the measured blood volume to flow outward into the separation chamber (60). A collection
chamber (90) is formed to receive the plasma from the separation chamber (60). Further spinning of the rotor causes the plasma to flow radially
outward into a plurality of test wells (92) formed around the periphery of the collection chamber (90). Testing of the separated plasma volumes may
be performed without removing the plasma from the rotor.

Abstract (fr)
L'invention se rapporte à un rotor analytique (10) qui sert à séparer les constituants cellulaires d'un échantillon biologique et qui comprend à
cet effet plusieurs chambres et passages internes destinés à combiner l'échantillon sans cellules avec un ou plusieurs réactifs et à distribuer
l'échantillon dans plusieurs cuvettes de test séparées (92). Les chambres et les passages nécessaires pour séparer les constituants cellulaires
d'un échantillon, par exemple un échantillon de sang entier, se composent d'une chambre de mesure (40), d'une chambre de trop-plein (44),
d'une chambre de séparation (60), et d'une chambre pour réactif (80). La chambre de mesure (40) et la chambre de trop-plein (44) présentent
des dimensions capillaires, pour qu'un volume initial de sang entier se divise entre elles, tandis que la chambre de mesure se remplit d'abord pour
contenir un volume de liquide présélectionné. La chambre de séparation (60) est disposée radialement à l'extérieur de la chambre de mesure
(40) et de la chambre pour réactif (80), pour que le mouvement de rotation du rotor amène le réactif et le volume de sang mesuré à s'écouler vers
l'extérieur jusque dans la chambre de séparation (60). Une chambre collectrice (90) est prévue pour recevoir le plasma provenant de la chambre de
séparation (60). Un mouvement de rotation ultérieur du rotor amène le plasma à s'écouler radialement vers l'extérieur jusque dans les cuvettes de
test (92) disposées le long de la périphérie de la chambre collectrice (90). Les tests sur les volumes de plasma séparés peuvent être effectués sans
qu'il soit nécessaire d'ôter le plasma du rotor.
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